
 ZÁPIS 
z 21. jednání  

Krajské rady pro výzkum, vývoj a inovace Plzeňského kraje 
 

Datum 23. 6. 2021 

Zahájení 14.00h 

Ukončení 15.05h 

Místo Krajský úřad Plzeňského kraje, Škroupova 18, Plzeň, č.místnosti 174 

Přítomní 
členové/náhradníci 

Martin Babuška, Vladimír Duchek, Vlastimil Gola, Martin Holubec, Luděk 
Hynčík, Milan Kavka, Libor Kraus, Marcela Krejsová, Lucie Menclová, Pavel 
Polach, Milan Štengl, Filip Uhlík, Michal Vacátko, Vlastimil Volák, Irena 
Vostracká, Zdeněk Židek 

Omluvení členové 
Dita Hommerová, Milena Králíčková, Václav Kubernát, Petr Osvald, Jan Přibáň, 
Radovan Rašpl, Filip Tikal 

Přítomní hosté 
Pavel Beneš, Zbyněk Doležal, Pavel Duchek, Petra Ježková, Michaela Jirovcová, 
Jáchym Klimko, Jan Naxera, Martina Nedvědová, Lenka Palánová, Eva Rojíková 

 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání, úvodní slovo 

2. Informace o aktivitách a projektech ve strategických intervencích projektu Smart Akcelerátor 

Plzeňského kraje 

3. Vyhodnocení realizace Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje za rok 2020 a plán na rok 

2022 

4. Přehled projektů Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje s předpokládaným financováním z 

rozpočtu Plzeňského kraje pro rok 2022  

5. Informace o činnosti inovačních platforem Plzeňského kraje 

6. Ostatní, Diskuse 

7. Závěr 

 

ZAHÁJENÍ, ÚVODNÍ SLOVO 

 Předseda KRVVI PK  p. Kraus zahájil jednání, přivítal přítomné, a předal slovo p. Uhlíkovi, který 

představil přítomným dva hlavní cíle tohoto setkání KRVVI, kterými jsou: 

o seznámení se současným stavem průběhu činností v projektu Smart Akcelerátor,  

o a projednání Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje 

 předmětem dnešního projednání je také přestavení projektů, které aspirují na finanční podporu 

z rozpočtu kraje pro rok 2022, přičemž předpokládáme, že vyjednávání o jejich podpoře budou 

zahájena v období prázdnin. 

INFORMACE O AKTIVITÁCH A PROJEKTECH VE STRATEGICKÝCH INTERVENCÍCH PROJEKTU 

SMART AKCELERÁTOR PLZEŇSKÉHO KRAJE II¨ 

SI Infrastruktura pro VaVaI – p. Naxera 

 projekt Dronet – realizace probíhá, dokončen by měl být zhruba v horizontu 1 roku. Jeho 

dokončením dojde k významnému navýšení prostor pro začínající firmy a start-upy v Plzni. 



 projekt „Digitální dispečink Plzeňské aglomerace“ - byl vytvořen za podpory RIS3 týmu. Jedná se o 

širší projekt složený z několika komponent týkající se např. datových systémů, které umožní 

komunikaci mezi složkami města, simulačních aktivit, aktivit na podporu start-upů a v neposlední 

řadě je cílem zaměřit se i na další možná pokračování projektu a projektování dalších 

infrastrukturních možností pro podporu začínajících podnikatelů a mezinárodní spolupráci 

v lokalitě Světovar. 

 Digital Innovation Hub – došlo ke shodě postupu na další spolupráci mezi zúčastněnými partnery – 

ZČU FST, Comtes FHT, BIC Plzeň, SIT MP, RRA a z Karlovarského kraje se připojila Karlovarská 

agentura rozvoje podnikání (KARP).  Projekt dostal nový název „HIVE – Hub for innovations in 

virtual Environment“. Na přípravě projektu se dále spolupracuje, zejména se soustředíme na 

hledání finančních zdrojů a definici vhodných aktivit. 

 projekt „Poradenské centrum pro mezinárodní spolupráci ve VaVaI“ – podpora zapojení 

regionálních výzkumných kapacit v rámci komunitárních programů. Leadrem projektu je ZČU – 

Projektové centrum.  Projekt byl v minulosti hrazen z prostředků programu Excelence, v letošním 

roce se na jeho spolufinancování podílel také Plzeňský kraj. Do budoucna se počítá se zapojením 

dalších partnerů a rozšiřováním aktivit. 

SI Internacionalizace VaVaI – pí Nedvědová 

 projekt „Podpora cizojazyčné odborné studijní nabídky na ZČU“ – v rámci projektu se již podařilo 

implementovat do výuky cizojazyčné předměty na všech 9 fakultách ZČU a dokonce se podařilo 

vytvořit studijní programy v cizím jazyce – AJ. Nejvíce jich má Fakulta elektronická – 5 studijních 

programů. 

 „Vybudování a činnost Welcome Center ZČU“ – projekt probíhá a předpokládá se zahájení činnosti 

Welcome centra na podzim letošního roku. 

 projekt „Academic Career in Pilsen“ je velmi úspěšným projektem, který probíhá jak na ZČU, tak 

na Lékařské fakultě UK v Plzni, který je realizován i za finančního přispění Plzeňského kraje. 

V případě Lékařské fakulty jsou z projektu podpořeny vědci z Nizozemí, Tuniska, Libanonu či Indie, 

na ZČU jsou pak podporováni vědci ze 3 zemí. Do realizace projektu bohužel nešťastně zasáhl 

COVID, když se jej např. nemohla zúčastnit vědkyně z Austrálie, která vyhrála ve výběrovém řízení, 

ale koronavirová situace jí znemožnila cestu k nám. 

 mezi projekty zařazené pod tuto  SI navrhujeme zařazení do akčního plánu nový projekt „Vytvoření 

sítě odborníků VaVaI v Plzeňském kraji“ – cílem projektu je vytvořit síť odborníků, jejichž činností 

by došlo ke zvýšení povědomí o projektech mezinárodní spolupráce a tím také k většímu zapojení 

subjektů z Plzeňského kraje do jejich realizace. 

SI Podpora vzniku firem – pí Palánová 

 pilotní projekt „Inkubace  inovativních firem“ – projekt sdružující partnery z celého regionu, kteří 

se zabývají podporou podnikání jako takového (např. ZČU, SIT MP, BIC, město, kraj). Snažíme se 

navázat na aktivity fungující již několik let pod univerzitou či SIT portem. V začátku projektu jsme 

pracovali s 10 firmami, z nichž nyní 6 připravujeme na prezentace před Radu inkubačního 

programu, jejíž jednání se je plánováno na konec června. Velký zájem o projekt mají technické 

zaměřené firmy, které od nás očekávají zákaznický pohled tak, aby jejich produkt dokázal obstát 

na trhu, a zároveň naprostá většina firem, které se přihlásily, mají za sebou již prvotní fázi 

podnikání, kdy mají za sebou první zakázky a zpětnou vazbu od někoho, kdo stojí mimo jejich obor 

velmi oceňují. 

 



SI Podpora akcelerace firem – p. Holubec 

 jedním z projektů, který je v rámci SI řešen již řadu let, je projekt „Specializované služby 

vědeckotechnického parku“ zajišťované společností BIC Plzeň a VTP Plzeň, které jsou zaměřeny na 

přípravu inovačních záměrů, hledání zdrojů financování, zpracování podkladů pro realizaci 

inovačních záměrů a pomoc s jejich realizací. Tento projekt finančně podporuje město Plzeň. 

 nosným projektem do budoucna by mohl být program PLATINN, který nyní díky příspěvku 

Plzeňského kraje pilotně ověřujeme. Jedná se o služby expertů, kteří nejsou na trhu dostupní. 

Jedná se o osoby s vlastní bohatou podnikatelskou zkušeností či experty pohybující se na 

vrcholných manažerských pozicích, a tito lidé firmám, které mají ambici a potenciál pro další růst, 

ideálně směrem do zahraničí, jsou schopni poskytnout ty svoje zkušenosti a pomoci jim řešit 

problémy s expanzí spojené.  

o Díky realizaci tohoto projektu jsme již nyní součástí prestižní sítě „Ynovate“, která sdružuje 

9 regionálních inovačních center – hlavních představitelů regionální inovační 

infrastruktury. Tato síť usiluje o to, být hlavním regionálním partnerem národním 

autoritám v diskusích o zaměření podpory inovačního podnikání. 

o V rámci pilotáže se podařilo spolupráci „firma-expert“ otestovat na několika firmách 

z našeho kraje. Za všechny např. firma Aimtec, která využila služby experta – zakladatele a 

společníka firmy Cígler software, což je firma, která v minulosti vyvinula systém Money S3. 

SI Vzdělávání pro 21. století a podpora talentů – pí Rojíková 

 SI rozdělena do dvou hlavních proudů – Rozvoj nabídky nových vzdělávacích programů na VŠ a 

Pregraduální a další vzdělávání pedagogů pro 21. století. V případě rozvoje nabídky nových 

programů došlo k rozšíření AP RIS3 následovně: 

o nový projekt zařazený do AP – „mezioborový navazující magisterský studijní program LF 

UK“ v Plzni, který směřuje do specializace kraje v oblasti „aplikovaná medicína“ 

o další nový projekt, tentokrát ze ZČU, zaměřený na „přípravu a akreditaci multioborového 

studijního programu v oblasti Průmyslu 4-0 – Inteligentní výrobní systémy“. K akreditaci 

tohoto programu by mělo dojít již v letošním roce. 

o letos poprvé je pak realizován projekt „Zapojení odborníků z praxe do výuky v rámci 

studijních programů FST“, i když za velmi specifických podmínek, vzhledem k nutnosti 

dodržování protipandemických opatření. 

 v oblasti pregraduálního a dalšího vzdělávání pedagogů je stěžejním projektem projekt Fakulty 

pedagogické zaměřený na „Rozvoj oborových didaktik jako nástroje ke zlepšení výuky na školách 

v Plzeňském kraji. 

 v oblasti podpory talentů je realizován projekt „Region talentů“ na němž se podílí řada partnerů 

(Techmania Science Center, NTC, základní a střední školy, apod.).  

o dále probíhají projekty zaměřené na vyhledávání talentů jak na základních, tak středních 

školách – např. „Dětská univerzita JUNIORFEL“ či „ScienceFEL akademie“ či „Středoškolská 

technická univerzita. 

o v rámci této oblasti byl nově do AP RIS3 zařazen projekt „Noc vědců“, který připravuje 

Západočeská univerzita 

 v současné době probíhá expertní posouzení aktuálního stavu a potřeby systematické podpory 

nadání pro VaVaI v kraji, jehož výsledkem by měl být návrh pro komplexní práci s nadanými žáky 

v rámci našeho kraje. 

 

 



Marketing VaVaI – pí Jirovcová 

 rozvíjíme aktivity ve 3 oblastech, kterými jsou: podpora a budování značky; akcelerace témat 

vycházejících od spolupracujících partnerů; a podpora témat a aktivit developerů v projektu Smart 

Akcelerátor Plzeňského kraje II.  

 v rámci podpory značky máme nyní uzavřeno 18 krátkých videí zaměřených na konkrétní témata 

specializace, definovaná RIS3 strategií PK. 

 od dubna 2021 je pravidelně rozesílán newsletter, jímž informujeme o novinkách a zajímavostech 

nejen v regionu. Newsletter je distribuován na více než 100 e-mailových adres. 

 v polovině května byl spuštěn nový Youtube kanál, který je dostupný na uvedeném odkazu: 

https://www.youtube.com/channel/UCjRBR9j2iwy3qEyc0HDIFQw  

 pokračujeme v plnění sociálních sítí, jak facebooku, tak LinkedInu dalším aktuálním obsahem. 

Počet našich sledujících či odběratelů stále narůstá. 

 připravujeme marketingový workshop na 2. polovinu září – nyní v interním schvalovacím procesu 

zaměření akce a její pojetí. Cílem akce je podpora značky regionu jako inovativního a atraktivního 

regionu. 

 navázali jsme spolupráci s tiskovým oddělením Plzeňského kraje, pracujeme na odborných 

článcích, apod. 

 videoseriál „Chytrý region“ – je vysílán na televizi ZAK a jsou dostupné rovněž na našem Youtube 

kanálu. Jednotlivá videa představují zajímavé osobnosti působící v oblasti VaVaI v Plzeňském kraji. 

VYHODNOCENÍ REALIZACE AKČNÍHO PLÁNU RIS3 STRATEGIE PLZEŇSKÉHO KRAJE Z AROK 

2020 A PLÁN NA ROK 2022 

 AP RIS3 strategie je přehledem projektů, kterým se každoročně snažíme zaktualizovat pohled na 

naplňování Regionální inovační strategie. Postupně se nám daří udržovat tento nástroj jako hlavní 

předpoklad pro naplňování a realizaci Regionální inovační strategie. 

 na dnešní jednání je připraveno vyhodnocení akčního plánu za rok 2020 a návrh akčního plánu pro 

rok 2022 

 p. Beneš představil finanční plán akčního plánu, z něhož je patrný původní plán pro rok 2020 jeho 

skutečné plnění a následně plán pro roky následující s výhledem až do roku 2024 

 pro rok 2020 byl plánován celkový objem prostředků na projekty zařazené do AP RIS3 více než 320 

milionů Kč. Vzhledem k situaci a koronavirové krizi byla řadu plánů přehodnocena a proto zřejmě 

nepřekvapí, že ve skutečnosti byly realizovány projekty o nižším objemu – v souhrnu za 248 milionů 

Kč.  

 z představeného plánu je zřejmé, že nejvíce k tomu celkovému obratu přispívá město Plzeň, a 

zhruba ze čtvrtiny jsou projekty financovány z prostředků fondů EU 

 v roce 2022 je patrné výrazné navýšení plánovaného objemu finančních prostředků na realizaci 

projektů, což je způsobeno především plánovaným zahájením realizace projektu města Plzeň – 

Digitální dispečink Plzeňské aglomerace 

 přehled všech projektů zařazených do Akčního plánu byl rozeslán společně s ostatními podklady 

před jednáním. Do přehledu byly doplněny i anotace k jednotlivým projektům, abyste si mohli 

udělat lepší představu o tom, čeho se jednotlivé projekty týkají. 

 V současné době obsahuje akční plán 38 aktivních projektů. Z původního počtu 43 bylo vyřazeno 5 

projektů, které již nejsou platné.  

 

https://www.youtube.com/channel/UCjRBR9j2iwy3qEyc0HDIFQw


PŘEHLED PROJEKTŮ AP RIS3 STRATEGIE PLZEŇSKÉHOKRAJE S PŘEDPOKLÁDANÝM 

FINANCOVÁNÍM Z ROZPOČTU PLZEŇSKÉHO KRAJE PRO ROK 2022 

 p. Beneš představil prezentovanou tabulku Akčního plánu obsahující návrh projektů, které by rády 

požádaly o spolufinancování z rozpočtu kraje. Projekty jsou seřazeny dle specifických cílů RSI3 

strategie. 

 v tabulce jsou zelenou barvou vyznačeny finanční plány projektů v jednotlivých letech. První část 

obsahuje plán celkových nákladů projektů rozdělených do let, a za ním je následně do jednotlivých 

let rozpočten i plánovaný příspěvek Plzeňského kraje 

 tabulka obsahuje i údaje za rok 2020 proto, abyste si mohli udělat obrázek o tom, zda již konkrétní 

projekt byl či nebyl podpořen Plzeňským krajem, zda již byl realizován v předchozích letech anebo 

je zcela nový. 

 v roce 2022 činí celkové náklady projektů, které aspirují na podporu z Plzeňského kraje více než 

109 milionů Kč, přičemž požadovaný příspěvek kraje z toho činí 37,7 milionů Kč.  

 pí Krejsová uvedla, že se neshoduje tabulka akčního plánu, která byla podkladem pro dnešní 

jednání s tabulkou nyní prezentovanou v prezentaci? Chybí tam např. projekt na akreditaci 

inteligentních systémů. 

 p. Beneš uvedl, že tabulka, která byla distribuována před jednáním, a byla k dispozici přítomným 

v tištěné formě, obsahuje kompletní seznam všech projektů Akčního plánu, kdežto nyní 

představená tabulka obsahuje pouze množinu projektů, které aspirují na podporu z rozpočtu 

Plzeňského kraje. 

 pí Krejsová následně požádala, zda by bylo možné obdržet představený seznam projektů, které by 

rády obdržely příspěvek z rozpočtu PK také ve formě velkoformátového tisku. 

 p. Uhlík následně ještě doplnil, že dnešním jednáním Krajské rady pro výzkum, vývoj a inovace 

bychom rádi odstartovali proces vyjednávání o podpoře těchto projektů, tzn., že to dnešní 

schválení přehledu projektů pouze otevírá prostor proto, aby se tato jednání mohla začít vést a 

konečná verze kompletního Akčního plánu RIS3 strategie pro rok 2022 bude představena až na 

dalším jednání rady. 

 p. Uhlík následně vyzval k diskusi nad předloženým návrhem a poděkoval všem developerům za 

jejich práci s projekty, že je dokázali připravit do stavu, že je možné o nich vést takto systémově 

diskusi. Akční plán obsahuje několik nových projektů, u nichž bychom rádi, aby v době, kdy bude 

projekt Smart Akcelerátor končit, pokračovali dál za podpory kraje a města a celý tento proces se 

udržel v chodu. V současné chvíli začínají jednání s krajem o představách, jak dále pokračovat po 

roce 2022 a samozřejmě vás o těchto jednáních budeme na dalších setkáních této rady také 

informovat. 

INFORMACE O ČINNOSTI INOVAČNÍCH PLATFOREM PLZEŇSKÉHO KRAJE 

 p. Uhlík připomněl, že činnost platforem je spojena s doménami inteligentní specializace, které 

vzešly z konference v roce 2019. V rámci těchto platforem vedeme s partnery z řad firem, institucí 

či vysokých škol, diskuse o možné spolupráci, koordinaci a o možném vzniku nových projektů. 

Z dosavadní zkušenosti vyplývá, že se nám náš záměr daří naplňovat a spolupráce velmi dobře 

funguje. 

 p. Naxera následně doplnil informace o jednání platforem, která proběhla v poslední době. Jejich 

hlavním tématem bylo sladění projednávaných priorit na národní a krajské úrovni a zajištění zpětné 

vazby pro centrální složky ohledně témat výzkumu a vývoje, které budou podporovány v budoucích 

programech.  



 výstupy z jednání platforem budou sloužit mimo jiné jako podklad pro plánovanou podzimní 

konferenci ke specializaci, jejíž termín je čerstvě stanoven na 21. 10. 2021.  

 činnost platforem se tedy velmi zdárně rozbíhá, velmi děkujeme všem partnerům, kteří se zapojují 

a vycházejí nám maximálně vstříc i např. v případě organizace jednání (např. Comtes FHT, či RICE). 

O úspěšnosti práce platforem svědčí i fakt, že o členství v nich projevují zájem další subjekty.  

OSTATNÍ, DISKUSE, USNESENÍ 

 p. Kraus vyzval přítomné k diskusi k bodům dnešního jednání. 

 p. Uhlík uvedl, že členové RIS3 týmu jsou otevřeni diskusi kdykoliv, je možné se obracet i na 

jednotlivé developery zodpovědné za strategické intervence. 

 p. Kraus následně ještě poznamenal, že je velmi rád, že se činnost inovačních platforem v našem 

kraji opravdu dobře rozběhla a spolupráce mezi výzkumnými organizacemi a firmami  tam opravdu 

funguje, a už vzniklo i několik témat na možné výzkumné projekty.  

 p. Kraus následně představil přítomným níže uvedený návrh usnesení a vyzval k hlasování o jeho 

znění.  

N Á V R H  U S N E S E N Í  

z 21. jednání Krajské rady pro výzkum, vývoj a inovace Plzeňského kraje 

 23. června 2021, Krajský úřad Plzeňského kraje 

 

KRAJSKÁ RADA PRO VÝZKUM, VÝVOJ A INOVACE PLZEŇSKÉHO KRAJE 
 

BERE NA VĚDOMÍ  

a) informaci o aktivitách a projektech ve strategických intervencích projektu Smart Akcelerátor 

Plzeňského kraje II, 

b) přehled projektů Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje s předpokladem financování 

z rozpočtu Plzeňského kraje pro rok 2022, 

c) informaci o činnosti oborových inovačních platforem Plzeňského kraje v 1. polovině roku 

2021 

SCHVALUJE 

a) vyhodnocení realizace Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje za rok 2020 

UKLÁDÁ 

a) RIS3 developerům připravit podklady pro vyjednávání možné finanční podpory prioritních 

projektů pro rok 2022 z rozpočtu Plzeňského kraje, 

b) RIS3 manažerce Ing. Janě Klementové zajistit projednání finanční účasti Plzeňského kraje na 

realizaci prioritních projektů Akčního plánu RIS3 strategie v roce 2022 s vedením Plzeňského 

kraje.  

 

 Hlasování: PRO: 16, PROTI: 0, ZDRŽEL SE:0. Návrh usnesení z 21. jednání Krajské rady pro výzkum, 

vývoj a inovace byl jednomyslně SCHVÁLEN. 

 

 

V Plzni, dne  08. 07. 2021 

Zapsala: Petra Ježková 

 

 


